

November 28, 2023

Press Release

Japan supports Dar Al Ajaza Al Islamia Association through the Provision of Medical Equipment for its hospital



Japan will extend a grant to Dar Al Ajaza Al Islamia Association for the provision of a picture archiving and communication system (PACS) and medical equipment to its hospital through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). On November 24, 2023, Ambassador MAGOSHI Masayuki signed a grant contract with Dr. Bader Zaidan, General Manager of the Association.

Founded in 1954 by the Association, Dar Al Ajaza Al Islamia Hospital (DAIH) is a pivotal healthcare institution operating in one of Beirut's impoverished neighborhood and serving about 10,000 individuals at minimal costs. Considering its contribution in providing affordable crucial medical services to the most vulnerable people, Japan decided to provide the PACS and advanced ultrasound machine for the obstetrics/gynecology and cardiology departments. This assistance allows accurate and effective diagnostic processes and reinstates vital ultrasound services for approximately 3,000 patients, signifying Japan's commitment to grassroots healthcare development in Lebanon.

At the signing ceremony, Ambassador MAGOSHI praised the Association's efforts to support the most vulnerable communities in the region through its comprehensive medical services. The Association, from its side, expressed its gratitude for Japan's support and highlighted the importance of this project amid the socio-economic crisis, when DAIH has been exerting every effort to serve the most vulnerable.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

28 تشرين الثاني 2023

بيان صحفي

اليابان تدعم جمعية دار العجزة الإسلامية من خلال تجهيز مستشفاهها بمعدات طبية



ستقدم اليابان منحة لجمعية دار العجزة الإسلامية لتوفير نظام أرشفة واتصال الصور (PACS) ومعدات طبية لمستشفاهها من خلال برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP). في 24 تشرين الثاني 2023، وقع السفير ماغوشي ماسايوكي عقدًا للمنحة مع الدكتور بدر زيدان، المدير العام للجمعية.

تأسس مستشفى دار العجزة الإسلامية (DAIH) في عام 1954، وهو عبارة عن مؤسسة رعاية صحية رئيسية تعمل في إحدى أحياء بيروت المهمشة، وتخدم حوالي 10,000 فرد بأسعار معقولة. نظرًا لمساهمته في توفير خدمات طبية حيوية بتكاليف معقولة للأفراد الأكثر حاجة، قررت اليابان توفير نظام PACS وجهاز فحص متطور لأقسام النساء والتوليد وأمراض القلب. تتيح هذه المساعدة عمليات التشخيص الدقيقة والفعالة وإعادة تفعيل الخدمات الفوق صوتية لحوالي 3,000 مريض، مما يعبر عن التزام اليابان تجاه تطوير الرعاية الصحية في لبنان.

في حفل التوقيع، أشاد السفير ماغوشي بجهود المؤسسة في دعم المجتمعات الأكثر حرماناً في المنطقة من خلال خدماتها الطبية الشاملة. من جهتها، عبّرت المؤسسة عن امتنانها لدعم اليابان وأبرزت أهمية هذا المشروع في ظل الأزمة الاجتماعية والاقتصادية، حيث تبذل جمعية دار العجزة الإسلامية كل جهدها لخدمة الفئات الأكثر ضعفاً.